
RMG. 0002.7.2023

Rada Miejska Gminy Skoki

PROTOKÓŁ Nr LX/2023

sesji Rady Miejskiej Gminy w Skokach
odbytej w dniu

22 czerwca 2023 r. od godz. 1503 do godz. 1717

w sali konferencyjnej Gminy Skoki.

Radni Rady Miejskiej Gminy Skoki
zgodnie z załączoną listą obecności.



Porządek obrad
LX sesji Rady Miejskiej Gminy Skoki - 22.06.2023 r.

l. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.

2. Wybór sekretarza obrad.

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji.
4. Przedstawienie porządku obrad oraz ewentualne jego zmiany.

5. Informacja przewodniczącego Rady i przewodniczących komisji o działaniach

podejmowanych w okresie międzysesyjnym.
6. Podjęcie uchwał w sprawie:

6.1) wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na rok 2023 r.;

6.2) wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta i Gminy Skoki
na 2023-2036;
6.3) zaciągnięcia kredytu długoterminowego;
6.4) zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska
i Gospodarki Wodnej w Poznaniu;
6.5) zgłoszenia sołectwa Rejowiec do Programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+";
6.6) zgłoszenia sołectwa Łosiniec do Programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+";
6.7) ustalenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego przez

uczniów w przedszkolu publicznym prowadzonym przez Gminę Skoki;
6.8) wyrażenia zgody na ustanowienie na czas nieoznaczony nieodpłatnej służebności

przejazdu i przechodu oraz zbycie nieruchomości położonej w Sławicy przy ulicy
BluszczoweJ;
6.9) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonych w Grzybowie;
6.10) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Kuszewie;

6.11) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Skokach przy ulicy
Okrężnej;
6.12) wyrażenia zgody na dokonanie zamiany nieruchomości położonych w Sławie

Wielkopolskiej i w Skokach;
6.13) wyrażenia zgody na zbycie budynku mieszkalnego jednolokalowego w
miejscowości Wysoka 5 wraz z pomieszczeniami przynależnymi oraz prawem

własności działki nr 73/3 obręb geodezyjny Bliżyce- Wysoka.
7. Ocena zasobów pomocy społecznej Gminy Skoki za rok 2022.

8. Interpelacj e i zapytania radnych.
9. Wolne wnioski i informacje.

10. Zakończenie.



adl.

Otwarcia obrad LX sesji Rady Miejskiej Gminy Skoki dokonał Przewodniczący Rady

Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa. Rada Miejska Gminy Skoki, licząca 15 radnych,

w obradach brało udział 14 radnych - lista obecności stanowi załącznik nr l do protokołu.

Nieobecny podczas otwarcia sesji, radny Piotr Wiśniewski, dołączył w trakcie przedstawiania

projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na rok 2023.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa stwierdził, że Rada

Miejska Gminy Skoki jest prawomocna do prowadzenia obrad, podejmowania uchwał, opinii i

wniosków zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. z 2023 r. póz. 40 z późn.zm.)

i Statutem Miasta i Gminy Skoki (Dziennik Urzędowy Województwa Wielkopolskiego z 2020

póz. 1779 z dnia 24.02.2020 r.).

Następnie Przewodniczący Rady powitał osobno obecnego Burmistrza Miasta i Gminy Skoki

Tadeusza Kłosa, Skarbnika Gminy Annę Kałek-Witucką, Sekretarza Gminy Blankę Gaździak,

pracowników Urzędu, przedstawicieli prasy lokalnej oraz mieszkańców, którzy przybyli na

sesję oraz tych, którzy oglądają transmisję sesji online.

ad2.

Zgodnie z rozdz. V pkt 3 § 32 ust. 3 Statutu Gminy Skoki na sekretarza obrad LX sesji Rady

Miejskiej Gminy Skoki powołano (dot. ustalenia, że każdy z radnych będzie kolejno pełnił

funkcję sekretarza) radnego Leszka Gronowicza {14glosów za).

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa

Poinformował, że wybrany sekretarz obrad będzie nadzorował prowadzenie protokołu sesji

i ustalał wyniki Jawnego głosowania.

ad3.

Sekretarz obrad LIX sesji Rady radny Paweł Grabiński
Poinformował, że protokół LIX sesji Rady został sporządzony, jest do wglądu na dzisiejszej

sesji Rady, a także codziennie w godzinach pracy Urzędu Miasta i Gminy Skoki oraz na stronie

intemetowej Urzędu.

ad4.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Przedstawił porządek obrad, który przyjęto bez uwag.
ad5.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa:
03.05 - uczestniczył w statutowym turnieju z okazji Święta uchwalenia Konstytucji 3
maja, organizowanym przez Kurkowe Bractwo Strzeleckie w Skokach

28.05. - uczestniczył w Zielonoświątkowym Turnieju Strzeleckim, organizowanym przez
Kurkowe Bractwo Strzeleckie w Skokach
17.06. - uczestniczył w jubileuszowym turnieju strzeleckim z okazji 650-lecia istnienia

Parafii pw. Sw. Mikołaja Biskupa w Skokach, również organizowanym przez Kurkowe
Bractwo Strzeleckie w Skokach.

Przewodniczący stałych komisji Rady składali kolejno informacje z międzysesyjnej

pracy komisji Rady:

l. Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju Gminy i Komunikacji Stanisław

Janecko



Komisja odbyła 2 posiedzenia, na których: zajęła się oceną stanu dróg gminnych- podczas

posiedzenia wyjazdowego Komisji oraz opiniowała materiały pod obrady LX sesji Rady

Miejskiej Gminy Skoki.

2. Przewodniczący Komisji Rolnichva, Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej,

Ochrony Środowiska Porządku Publicznego i Inwentaryzacji Paweł Grabiński

Komisja odbyła l posiedzenie wspólnie z pozostałymi komisjami na którym opiniowała

materiały pod obrady LX sesji Rady Miejskiej Gminy Skoki.

3. Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Rekreacji Andrzej

Surdyk

Komisja odbyła 2 posiedzenia, w tym jedno wspólnie z pozostałymi komisjami podczas

których opiniowała materiały pod obrady LX sesji Rady Miejskiej Gminy Skoki oraz zajęła

się oceną problemu agresji i przemocy w Szkole Podstawowej w Skokach.

4. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Piotr Babrakowski

Komisja odbyła l posiedzenie, na którym:

- zajęła się porównaniem kosztów oświetlenia drogowego na terenie miasta i gminy, energii

elektrycznej oraz gazu za I kwartał 2022 i I kwartał 2023 oraz analizowała ściągalności
opłat za zagospodarowanie odpadów komunalnych w roku 2022 r.

Godzina 15:08 do obrad dołączył radny Piotr Wiśniewski.

Pkt 6.1)
Skarbnik Gminy Anna Kalck-Witucka
Przedstawiając uchwałę poinformowała, że zwiększa się dochody budżetu Gminy Skoki o
kwotę 243 247 złotych. Dochody po wprowadzonych zmianach wynoszą 70 861 872, 04 zł.
Zmiany w zakresie omawianych dochodów dotyczą wprowadzenia w dziale transport i łączność,

środków w wysokości 100 000 złotych z tytułu dochodów planowanych do otrzymania z PGL
Lasy Państwowe Nadleśnictwa Durowo, w ramach realizacji wspólnego przedsięwzięcia pod

nazwą „Remont drogi gminnej relacji Stawiany - Ignacewo". W dziale tym, zaplanowano
również środki w wysokości 122 500 złotych z tytułu udzielenia pomocy finansowej,
przyznanej Gminie Skoki przez Województwo Wielkopolskie w formie dotacji celowej na
dofinansowanie budowy dróg dojazdowych do gruntów rolnych, oznaczonych ewidencyjnie
jako obręb B Użyce-Wysoka. Środki z dotacji zostaną przeznaczone na dofinansowanie zadania

pod nazwą „Przebudowa drogi dojazdowej do gruntów rolnych we wsi Wysoka". W dziale
pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej, wprowadzone zostały środki z Funduszu
Przeciwdziałania COYID-19, w wysokości 12240 złotych, z przeznaczeniem na wypłatę

dodatków gazowych. W dziale gospodarka komunalna i ochrona środowiska zaplanowano

dochody w wysokości 8 507 złotych przekazane przez WFOSiGW w Poznaniu na pokrycie
kosztów obsługi zadań oraz funkcjonowania punktu konsultacyjna-informacyjnego w ramach

Programu Priorytetowego „Czyste Powietrze .
Poinformowała, że zwiększa się wydatki o kwotę l 724 533, 70 złotych. Wydatki po zmianach
wynoszą 83 806 493,65 złotych. Zmiany w zakresie wydatków dotyczą zwiększenia w dziale
rolnictwo i łowiectwo, o kwotę 65 000 złotych, z przeznaczeniem na dokumentację

przygotowawczą inwestycji ukierunkowanych na zapobieganie skutkom suszy. Zaplanowano

280 000 złotych na realizację zadania inwestycyjnego pod nazwą budowa wodociągów w
Rościnnie. W związku z koniecznością podjęcia działań, mających na celu zmodernizowanie



istniejącego-ujęeia-wody oraz budowy zbiorników retencyjnych w Pawłowic Skockim,

zaplanowane zostały wydatki w wysokości 80 000 złotych na opracowanie dokumentacji
technicznej dla rozbudowy stacji uzdatniania wody w Pawłowic Skockim. Zaplanowano

wydatki w wysokości 7 000 złotych na wymianę hydrantów we wsi Kuszewo oraz Kakulin. O
l 000 złotych zwiększone został wydatki planowane na dzierżawę gruntów pod wodociągami
od Nadleśnictwa Durowo, w związku z waloryzacją kwoty dzierżawy o wskaźnik inflacji.
Skarbnik wyjaśniła, że środki na to zwiększenie zostały przeniesione z wolnych środków
planowanych na opłacenie składki na rzecz Gminnej Spółki Wodnej w Skokach. W dziale
wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę, przeniesione zostały

planowane wydatki w kwocie 20 000 złotych, z tytułu wypłaconych wynagrodzeń w ramach
obsługi preferencyjnej sprzedaży węgla z działu pozostałe zadania w zakresie polityki
społecznej. W dziale transport i łączność, zaplanowane zostały wydatki w kwocie l 500 000
złotych na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa drogi dojazdowej do gruntów

rolnych we wsi Wysoka". O 50 000 złotych, zmniejszono natomiast wydatki planowane na

budowę chodników na ulicy Mickiewicza, Sienkiewicza i Słowackiego w Skokach, w związku
z oszczędnościami, które powstały po przeprowadzonym postępowaniu przetargowym. O

72 000 zł zmniej szono wydatki planowane na opracowanie dokumentacji dla przebudowy drogi
gminnej Rakojady-Chociszewo, oraz o 47 000 zł zmniejszono wydatki zaplanowane na

przebudowę drogi gminnej Sława Wielkopolska - Szczodrochowo. Środki zostaną

przeniesione do wydatków bieżących na wypłatę odszkodowań za nieruchomości przejęte pod
budowę dróg publicznych. O 85 000 złotych zmniejszone zostały wydatki na zimowe
utrzymanie dróg w sezonie 2022-2023 . Zaplanowano wydatki w wysokości 170 000 złotych na
wypłatę odszkodowań za nieruchomości przejęte pod budowę dróg publicznych. W dziale
gospodarka mieszkaniowa, zwiększono o 9 000 złotych wydatki bieżące w ramach gospodarki
gruntami i nieruchomościami. Zaplanowano również wydatki w kwocie 8 000 złotych na

modernizację źródła ogrzewania w lokalu komunalnym Rejowiec 11/2. W dziale administracja
publiczna, zwiększono o 35 000 złotych wydatki planowane na zakup serwera, macierzy

dyskowej i oprogramowania serwerowego i bazodanowego oraz na przeprowadzenie diagnozy

cyberbezpieczeństwa w ramach projektu grantowego „Cyfrowa Gmina". Skarbnik wyjaśniła,
że wydatki na to zadanie zostały zwiększone, ponieważ konieczny jest zakup opieki autorskiej

do planowanego zakupu oprogramowania. Zaplanowano wydatki w kwocie 15 000 złotych na

zakup materiałów promocyjnych, wykorzystywanych do promocji Gminy Skoki. W dziale
bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, zaplanowano wydatki w kwocie 20 000

złotych na modernizację komisariatu policji w Skokach oraz 4 000 złotych na zakup dwóch
urządzeń do badania trzeźwości. Środki te zostaną przekazane na Fundusz Wsparcia Policji. W

dziale pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej, zaplanowano środki w wysokości
12 240 złotych z przeznaczeniem na wypłatę dodatków gazowych, wraz z kosztami obsługi

tego zadania. W dziale edukacja i opieka wychowawcza zaplanowano wydatki w kwocie 8 500
złotych na udzielenie dotacji celowej na zadania z zakresu działania na rzecz dzieci i młodzieży,

w tym wypoczynku dzieci i młodzieży. W dziale rodzina, zaplanowane zostały wydatki w

wysokości 100 000 złotych, na opracowanie dokumentacji technicznej dot budowy żłobka w
Skokach. O 7 986,70 zł zostały zwiększone wydatki na realizację kosztów pośrednich, tj. na
wyposażenie stanowisk pracy asystenta rodziny w ramach realizacji projektu pod nazwą

„Poprawa dostępu do usług społecznych wspierających rodzinę i rodzinną pieczę zastępczą na
terenie Poznania, edycja 2. . W dziale gospodarka komunalna i ochrona środowiska

zwiększono o 50 000 złotych wydatki na odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych
od właścicieli nieruchomości z terenu Gminy Skoki. Zwiększenie obejmuje płatność za fakturę
za miesiąc maj 2023r. O kwotę 19 000 złotych zwiększone zostały wydatki planowane na
modernizację PSZOK-u, system samoobsługowy. W ramach tych środków, planowany jest

zakup modułu do ważenia pojazdów transportujących odpady. Zaplanowano wydatki w



wysokości 4 000 złotych z przeznaczeniem na zakup roślin w ramach utrzymania zieleni na

terenie Gminy Skoki. O 8 507 złotych zwiększono wydatki na pobycie kosztów obsługi zadań
oraz funkcjonowania punktu konsultacyjno-informacyjnego w ramach Programu
Priorytetowego „Czyste Powietrze". Środki na ten cel zostały przekazane przez WFOS i GW

w Poznaniu. 019 000 złotych zwiększono wydatki planowane na opracowanie dokumentacji

przygotowawczej inwestycji z zakresu ochrony środowiska. W związku z powstałymi

oszczędnościami, po przeprowadzonych postępowaniach przetargowych, zmniejszono o
280 000 złotych wydatki planowane na budowę oświetlenia drogowego w miejscowości Sława
Wielkopolska Osiedle oraz o 400 000 złotych zmniejszono wydatki planowane na budowę
oświetlenia drogowego w części miejscowości Sławica. W związku z przyznanym przez WFOS

i GW w Poznaniu, nisko oprocentowanej, częściowo umarzalnej pożyczki, zaplanowano

wydatki w wysokości 75 000 złotych na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Modernizacja
źródeł światła ulicznego w miejscowości Skoki, ul. Mickiewicza, Sienkiewicza, Słowackiego i

Zamkowa". Skarbnik doprecyzowała, że w ramach tego zadania planuje się demontaż oprawy

oświetlenia zewnętrznego, montaż opraw oświetleniowych typu LED o mocy 51 W w ilości 42
sztuk oraz utylizację zdemontowanych opraw. Zaplanowano również wydatki w kwocie 60 000

złotych na wykonanie oświetlenia przejść dla pieszych w Rejowcu. O 4 000 zł zwiększono
wydatki bieżące na utrzymanie czystości i porządku na placu targowym, oraz o 2 000 zł
zmniejszone zostały wydatki zaplanowane na zakup kontenera do PSZOK-u. W dziale kultura

i ochrona dziedzictwa narodowego zaplanowane zostały wydatki w kwocie 25 000 złotych aa

zakup wyposażenia do świetlic wiejskich w Brzeźnie oraz Rejowcu. O 5 000 złotych
zwiększono wydatki na zawarcie umów zleceń z osobami, które administrują budynkami

świetlic wiejskich na terenie Gminy Skoki. Zaplanowano również środki w wysokości 3 500
złotych na zakup „ławostołów" do sołectwa Szczodrochowo oraz 3 000 złotych na opłaty za

ścieki oraz drobne usługi wykonywane w świetlicach. W dziale kultura fizyczna zaplanowano
wydatki w kwocie 20 000 złotych na modernizację ogrodzenia placu zabaw w Jabłkowie.

Zabezpieczono środki w wysokości 8 000 zł ma zakup i montaż bramek do piłki nożnej na
boisku w Rejowcu, oraz zwiększono o 35 000 złotych wydatki bieżące z przeznaczeniem na
drobne remonty i naprawy na placach zabaw i obiektach sportowych oraz utrzymanie obiektów
sportowo-rekreacyjnych. Planowane przychody zostaty zwiększone o kwotę l 483 834, 21

złotych i po zmianach wyniosą 14 002 169, 12 złotych. Zmniejszono wolne środki wynikające
z rozliczenia budżetu za rok ubiegły o kwotę 2 664,68 złotych, a przychody z tytuhi
planowanych do zaciągnięcia pożyczek i kredytów zostały zwiększone o l 486 498,89 złotych.
We wskazanej kwocie znajduje się kwota stanowiąca planowaną do zaciągnięcia pożyczkę z
WFOS i GW w Poznaniu w wysokości 65 507,46 zł. Rozchody zostały zwiększone o kwotę
2547,51 złotych, co wynika z planowanej spłaty pierwszej raty pożyczki. Skarbnik
poinformowała, że deficyt budżetowy, po wprowadzonych zmianach wyniesie 12 944 621,61

złotych.

Radna Małgorzata Mizgajska
Zapytała, czy zmniejszenie wydatków na opracowanie dokumentacji dotyczących przebudowy

drogi gminnej Rakojady-Chociszewo i drogi gminnej Sława Wielkopolska - Szczodrochowo
oznacza odstąpienie od realizacji inwestycji.

Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos
Odpowiedział, że nie oznacza to odstąpienia od zamierzeń inwestycyjnych. Założono, że

opracowanie dokumentacji w obydwu przypadkach będzie droższe.



Radna Małgorzata Mizgajska
Zapytała, na co konkretnie mają zostać przeznaczone środki w wysokości 20.000 złotych,
zaplanowane w ramach modernizacji komisariatu policji w Skokach,

Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos
Odpowiedział, że planowane jest odmalowanie całego budynku.

Radna Małgorzata Mizgajska
Zapytała, czy planowane jest dalsze pozyskiwanie środków zewnętrznych lub zaciąganie
pożyczek na wymianę kolejnych opraw oświetleniowych na LED.

Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos
Odpowiedział, że jest takie założenie w przypadhi oświetlenia będącego własnością Gminy
Skoki. Poinformował, że w przypadku lamp należących do firmy Enea, sprawa jest nieco
bardziej skomplikowana, ale rozwojowa. Poinformował również, że Rząd przeznaczył znaczne

środki na budowę dróg, gdzie połowa ma przypadać na gminy. Zauważył, że przygotowane są

dokumentacje, które w ramach naboru wniosków, będą mogły zostać złożone i trzeba zachować
rozsądek w zakresie wydatków.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Poprosił Skarbnika o przedstawienie autopoprawki Burmistrza do projektu uchwały w sprawie

wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na rok 2023.

Skarbnik Anna Kalek-Witucka
Przedstawiła, że zmian dokonuje się zarówno w zakresie dochodów jak i wydatków. W
dochodach, w dziale gospodarka komunalna i ochrona środowiska przenosi się środki, które
zostały przekazane przez WFOSiGW w Poznaniu w ramach PP „Czyste Powietrze" w kwocie

6 500 złotych do § 628 czyli dochodów majątkowych, celem zakupu tablicy informacyjnej,
służącej oznakowaniu PP „Czyste Powietrze". W wydatkach, w dziale 400 tj. wytwarzanie i

zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę, o 20 000 złotych zmniejsza się wydatki
statutowe planowane w ramach preferencyjnej sprzedaży węgla dla gospodarstw domowych.

W dziale transport i łączność o 2 200 000 złotych zwiększa się wydatki planowane na realizację
zadania inwestycyjnego pn. „Budowa ciągu komunikacyjnego pomiędzy ulicą Parkową a

Turystyczną w Skokach". Środki na to zadanie zostały częściowo przeniesione z wydatków

zaplanowanych na realizację następujących zadań inwestycyjnych: „Budowa kanalizacji
sanitarnej w Sławie Wielkopolskiej Osiedle" w wysokości 670 000 złotych, „Budowa
kanalizacji sanitarnej w Skokach - rejon ulicy Brzoskwiniowej, Malinowej, Czereśniowej i

Wiśniowej" w kwocie 90 000 złotych, „Bliżej Kultury - poprawa warunków funkcjonowania
Sali lustrzanej Biblioteki Publicznej w Skokach - etap II" w wysokości 238 000 złotych oraz z
zadania „Rewitałizacja terenu przy pałacu w Potrzanowie nad jeziorem Włókna" w wysokości

190 000 złotych. W dziale gospodarka komunalna i ochrona środowiska przeniesiono środki
otrzymane z WFOSiGW w Poznaniu do grupy paragrafów majątkowych, w związku z
planowanym zakupem tablicy informacyjnej w ramach PP „Czyste Powietrze". Przenosi się

10 000 złotych z zadania inwestycyjnego planowanego na zakup kontenera do PSZOK do
grupy wydatków bieżących. Za te środki planowany jest zakup pojemników 1100 l do
selektywnej zbiórki odpadów komunalnych. Podsumowując, po wprowadzonych zmianach,

kwota planowanych dochodów majątkowych została zwiększona o 6 500 złotych, a kwota
planowanych dochodów bieżących zmniejszyła się o taką samą wartość. Kwota planowanych

wydatków zwiększyła się ogółem o 992 000 zł i wynosi 84 798 493,65 złotych, z czego wydatki
majątkowe zwiększono o l 008 500 zł, a wydatki bieżące zmniejszono o 16 500 złotych. Kwota
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planowanych przychodów z tytułu zaciągniętych pożyczek i kredytów, na skutek
wprowadzonych zmian zwiększyła się o 992 000 zł i wyniesie 7 763 854,46 złotych.

Radna Małgorzata Mizgajska
Zapytała o szczegóły realizacji II etapu budowy kanalizacji sanitarnej w Skokach, w rejonie
ulic Brzoskwiniowej, Malinowej, Czereśniowej i Wiśniowej. Zapytała, czy Gmina Skoki
otrzyma środki na sfinansowanie tego zadania oraz czy uda się zrealizować inwestycję w

bieżącym roku.

Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Ktoś
Odpowiedział, że cała dokumentacja została przekazana Związkowi Między gminnemu

„Puszcza Zielonka", tak aby mógł on złożyć wniosek o dofinansowanie. Poinformował, że

przeniesienie w budżecie większości środków przeznaczonych na realizację tego zadania, nie
oznacza, że Gmina Skoki z niego rezygnuje. Nawiązał również do sytuacji ścieżek rowerowych

i komentarzy, które na ten temat pojawiają się w sieci.

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Gminy Skoki Wiesława Surdyk-Fertsch
Zauważyła, że ścieżka rowerowa do Antoniewa pokazała, że ścieżki rowerowe tzw. „naturalne"

lub lekko podrasowane nie zdają egzaminu. Nie warto inwestować w takie przedsięwzięcia,

któiych skutkiem jest budowa czegoś nietrwałego. Zapytała o wydatek w wysokości 2 000 000
złotych. Zaznaczyła, że podczas posiedzenia Komisji Wspólnej poruszany był ten temat. Na

wzrost kosztów wpływa budowa mostu.

Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos
Potwierdził, że konieczność wybudowania obiektu mostowego wpływa na znaczny wzrost

kosztów realizacji zadania. Tak, jak w przypadku budowanej obwodnicy przez ulicę Polną.

Zaznaczył, że postępowanie przetargowe zweryfikuje czy uda się to zadanie zrealizować taniej.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Nawiązał do zaproszenia wystosowanego przez Gminę Czerwonak, do udziału w otwarciu

kładki przez rzekę Wartę. Zaproponował, aby pojechać i poszukać inspiracji, rozwiązań.

Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos
Zauważył, że budowa mostu jest uzgodniona z Wodami Polskimi.

Radny Andrzej Surdyk
Zapytał, jakie są plany w ramach rewitalizacji terenu przy pałacu oraz nad jeziorem Włókna w

Potrzanowie.

Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos
Wyjaśnia że środki przeznaczone na realizację tego zadania zostały przeniesione na inne

zadanie. Powodem jest brak sensownej koncepcji na ten moment.

Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 glosami za)
Autopoprawkę Burmistrza Miasta i Gminy Skoki do projektu uchwafy zmian w uchwale

budżetowej na rok 2023.



Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opinii Komisji

Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 głosami za)

Uchwala nr LX/463/2023 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na rok 2023

r. Uchwała stanowi załącznik nr 2 do protokołu sesji Rady.

Pkt 6.2)
Skarbnik Gminy Anna Kalek-Witucka

Zgodnie ze zmianami dokonanymi w uchwale zmieniającej uchwałę budżetową na 2023 rok,
dokonuje się zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Przedstawiła szczegóły zmian oraz

autopoprawkę Burmistrza do projektu uchwały.

Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opinii Komisji

Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 glosami za)
Autopoprawkę Burmistrza Miasta i Gminy Skoki do projektu uchwały w sprawie

wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta i Gminy Skoki na 2023-

2036.

Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 glosami za)

Uchwale nr LX/464/2023
w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta i Gminy Skoki

na 2023-2036 wraz z autopoprawką. Uchwała stanowi załącznik nr 3 do protokołu sesji Rady.

Pkt 6.3)
Skarbnik Anna Kalek-Witucka

Przedstawiła projekt uchwały. Poinformowała, że na rok 2023 zaplanowano realizację szeregu

inwestycji, przy czym do sfinansowania części z nich konieczne jest zaciągnięcie kredytu

długoterminowego. Postanawia się zaciągnąć kredyt długoterminowy do kwoty 6 000 000

złotych z przeznaczeniem na sfinansowanie planowanego deficytu w związku z realizacją

zamierzeń inwestycyjnych. Poinformowała o trybie zaciągnięcia kredytu. Spłata przebiegać

będzie w okresie 13 lat, a odsetki od kapitału będą płacone od momentu zaciągnięcia kredytu.

Spłata kapitału następować będzie po roku karencji w spłacie. Przy przedstawionych



ustaleniach, wskaźnik zadłużenia w całym okresie kredytowania osiągnie prawidłowy poziom.

Po zaciągnięciu kredytów w pełnej wysokości faktyczne zadłużenie budżetu Gminy Skoki w

stosunku do planowanych dochodów wyniesie 21,76 %.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa

Zapytał, czy kredyt długoterminowy do danej kwoty pobrany zostanie od razu, czy można go

wziąć w mniejszej wysokości, w różnych transzach.

Skarbnik Anna KaIek-Witucka

Odpowiedziała, że uchwała przewiduje zaciągnięcie kredytu do kwoty 6 milionów złotych.

Oznacza to, że w przypadku otrzymania dofinansowania bądź pojawienia się nieplanowanych

na dany moment dochodów budżetowych, kwota kredytu będzie odpowiednio niższa. Możliwe

jest uruchomienie transz w zależności od potrzeb, a kwota 6 min złotych jest górną granicą.

Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opinii Komisji

Rada Miejska Gminy
podjęta
(15 glosami za)

Uchwale nr LX/465/2023 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. Uchwala

stanowi załącznik m- 4 do protokołu sesji Rady.

Pkt 6.4)
Skarbnik Anna Kalek-Witucka

Przedstawiła projekt uchwały. Poinformowała, że Gmina Skoki otrzymała pomoc finansową w

formie pożyczki ze środków Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki

Wodnej w Poznaniu na wsparcie realizacji zadania pod nazwą „Modernizacja źródeł światła

ulicznego w miejscowości Skoki, ul. Mickiewicza, Sienkiewicza, Słowackiego i Zamkowa w

Skokach". Kwota otrzymanego wsparcia wynosi do 65 507,46 złotych. Poinformowała o

szczegółach otrzymanej pożyczki. Zostanie zaciągnięta w 2023 roku, a spłata następować

będzie w kwartalnych ratach do 2028 roku. Oprocentowanie będzie zmienne. Zaciągnięcie tego

rodzaju pożyczki pozwala gminie na obniżenie środków własnych przeznaczonych na

realizację tego zadania.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa

Zapytał, czy wiadome jest, ile Gminę Skoki będzie kosztowała realizacja tego zadania.

Skarbnik Anna Kalek-Witucka

Odpowiedziała, że na ten moment, na to zadanie zaplanowano środki w wysokości 75 000

złotych.
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Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos
Nawiązał do kredytu długoterminowego w wysokości 6 000 000 złotych. Zauważył, że te
środki wystarczą na realizację planowanych inwestycji. W ubiegłym roku planowano
zaciągnięcie kredytu w wysokości 3 500 000 złotych a ostatecznie wykorzystano około 300 000
złotych. Nie chodzi o to, aby raz zaciągnąć bardzo wysoki kredyt i kolejnych pięć lat spłacać
odsetki. Celem jest, aby Gmina na bieżąco się rozwiała. Potrzeby mieszkańców stale się
zmieniają, podobnie jak możliwości otrzymania dofinansowania w różnych dziedzinach.

Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opinii Komisji

Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 glosami za)

Uchwalę nr LX/466/2023 w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu. Uchwała stano-wi załqczmk nr 5 do

protokołu sesji Rady.

Pkt 6.5)
Sekretarz Gminy Blanka Gaździak
Przedstawiła projekt uchwały. Cyklicznie, w ramach programu Wielkopolska Odnowa Wsi,

realizowanego przez Urząd Marszałkowski Województwa Wielkopolskiego, ogłaszane są
konkursy przeznaczone dla mieszkańców wsi. Konkursy te mają na celu zwiększenie

inicjatywy mieszkańców i ich zaangażowania w realizację zadań sołectwa. Omówiła zasady

funkcjonowania tego programu. Wskazała, że na zebraniach wiejskich, które odbyły się w

Łosińcu i Rejowcu, mieszkańcy wyrazili chęć przystąpienia do tego programu i utworzyli grupy
odnowy wsi. Mieszkańcy zwracają się do Rady z prośbą o podjęcie uchwały o zgłoszeniu
miejscowości do programu.

Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opinii Komisji

Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 glosami za)

Uchwalę nr ŁX/467/2023 w sprawie zgłoszenia sołectwa Rejowiec do Programu
„Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+". Uchwała stanowi załącznik w 6 do protokołu sesji Rady.

Pkf 6.6)
Sekretarz Gminy Blanka Gaździak

Przedstawiła projekt uchwały analogicznie do punktu 6.5).

Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opinii Komisji

11



Rada Miejska Gminy

podjęła
(15 glosami za)

Uchwala nr LX/468/2023 w sprawie zgłoszenia sołectwa Łosiniec do Programu

„Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+". Uchwala stanowi załącznik m- 7 do protokołu sesji Rady.

Pkt 6.7)
Kierownik Referatu Oświaty Beata Nowak-Szmyra

Przedstawiła projekt uchwały. Poinformowała, że projekt był poddany konsultacjom

społecznym. W trakcie ich trwania nie wniesiono żadnych uwag ani opinii.

Ze względu na wyczerpanie pytań i po wysłuchaniu opinii Komisji

Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 glosami za)

Uchwałę m- LX/469/2023 w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania

przedszkolnego przez uczniów w przedszkolu publicznym prowadzonym przez Gminę Skoki.

Uchwala stanowi załącznik nr 8 do protokołu sesji Rady.

Pkt 6.8)
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa Kinga Pilna

Przedstawiła projekt uchwały. Poinformowała, że w związku z zainteresowaniem nabyciem

działki nr 526/38 położonej w Sławicy, konieczne jest ustanowienie służebności przejazdu i

przechodu dla kaźdoczesnego właściciela tej działki przez działkę 526/39.

Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opinii Komisji

Rada Miejska Gminy

podjęła
(l 5 glosami za)

Uchwalę nr LX/470/2023 w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie na czas nieoznaczony
nieodpłatnej służebności przejazdu i przcchodu oraz zbycie nieruchomości położonej w

Sławicy przy ulicy Bluszczowej. Uchwala stanowi załącznik m- 9 do protokohi sesji Rady.

Pkt 6.9)
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa Kinga Pilna

Przedstawiła projekt uchwały. Poinformowała, że jest zainteresowanie nabyciem działek

wskazanych w projekcie. Wskazała, że obecnie trwa kompletowanie dokumentacji niezbędnej

do ustalenia warunków zabudowy dla przedmiotowych nieruchomości.

Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opinii Komisji
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Rada Miejska Gminy
podjęła
(l 5 glosami za)

Uchwala nr LX/471/2023 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonych

w Grzybowie. Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu sesji Rady.

Pkt 6.10)
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa Kinga Pilna

Przedstawiła projekt uchwały. Poinformowała, że działka 126/3 położona w Kuszewie wchodzi

w skład Gminnego Zasobu Nieruchomości i jest zbędna do realizacji zadań własnych gminy.

Wskazała, że dotychczas nieruchomość ta była dzierżawiona, ale w związku z

zainteresowaniem j ej nabyciem, zasadne jest zwrócenie się do Rady o wyrażenie zgody najej

zbycie.

Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opinii Komisji

Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 głosami za)

Uchwałę ŁX/472/2023 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w

Kuszewie. Uchwała stanowi załqczmk nr 11 do protokołu sesji Rady.

Pkt 6.11)
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnichva Kinga Pilna

Przedstawiła projekt uchwały. Poinformowała, że w dalszym ciągu jest duże zainteresowanie

nabyciem nieruchomości w mieście Skoki. Złożono wniosek o ustalenie warunków zabudowy

dla przedmiotowej nieruchomości. Po ich uzyskaniu planowane jest przystąpienie do procedmy

sprzedaży.

Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opinii Komisji

Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 glosami za)

Uchwalę LX/473/2023 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w

Skokach przy ulicy Okrężnej. Uchwała stanowi załącznik rsr 12 do protokohi sesji Rady.

Pkt 6.12)
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa Kinga Pilna

Przedstawiła projekt uchwały. Wskazała, że działka 1280/15 położona w Skokach stanowi

własność osoby fizycznej i do tej pory była dzierżawiona przez Gminę Skoki ze względu na

przebiegającą w tej działce sieć wodociągową. Działka 15/89 położona w Sławie
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Wielkopolskiej stanowi własność Gminy Skoki. Działka jest nieużytkowana i wydano dla niej

decyzję o warunkach zabudowy. Planowana zamiana przedmiotowych działek ureguluje stan

posiadania gruntów zajętych pod infrastrukturę wodociągową. Przedstawiła szczegółowe

zasady zamiany nieruchomości i zwróciła się do Rady z prośbą o wyrażenie zgody na

dokonanie zamiany.

Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opinii Komisji

Rada Miejska Gminy
podjęła
(l 5 glosami za)

Uchwalę LX/474/2023 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany nieruchomości

położonych w Sławie Wielkopolskiej i w Skokach. Uchwala stanowi załącznik nr 13 do

protokołu sesji Rady.

Pkt 6.13)
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa Kinga Pilna

Przedstawiła projekt uchwały. Poinformowała, że najemca budynku mieszkalnego

jednolokalowego wystąpił do Burmistrza z prośbą o wykup tego budynku wraz ze sprzedażą

budynku mieszkalnego. Zbyte zostałyby pomieszczenia przynależne oraz prawo własności

działki m' 73/3 obręb Bliżyce-Wysoka. Zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa

pierwszeństwo w nabyciu lokalu przysługuje osobie, która jest jego najemcą, a najem został

nawiązany na czas nieoznaczony. Zaznaczyła, że lokal ten wymaga kompletnego remontu i

znacznych nakładów finansowych.

Ze względu na brak pytań i po wysłuchaniu opinii Komisji

Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 glosami za)

Uchwalę LX/475/2023 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie budynku mieszkalnego

jedno lokalowego w miejscowości Wysoka 5 wraz z pomieszczeniami przynależnymi oraz

prawem własności działki nr 73/3 obręb geodezyjny Bliżyce- Wysoka. Uchwala stanowi

załącznik nr 14 do protokołu sesji Rady.

Pkt 7)
Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Skokach Renata KIosowska

Przedstawiła ocenę zasobów pomocy społecznej, sporządzoną dla Gminy Skoki za rok 2022.

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Gminy Skoki Wiesława Surdyk-Fertsch
Wystąpiła z wnioskiem o ponowne przeanalizowane uchwały z 2020 roku, dotyczącej
odpłatności za usługi opiekuńcze. Zauważyła, że przedstawione przez Kierownik OPS dane
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-wskazują,- że -spada liczba tycłL_uslug,-a jest to spowodowane wzrostem odpłatności za nie.
Wskazała, że spadek ten jest również spowodowany uchwałą, w której Rada uzależniła

wysokość odpłatności za usługi opiekuńcze od wysokości rent i emerytur otrzymywanych przez
osoby wnioskujące.

Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Skokach Renata Klosowska

Poinformowała, że z usług opiekuńczych korzysta 5 lub 6 osób mniej.

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Gminy Skoki Wiesława Surdyk-Fertsch
Zauważyła, że w dalszym ciągu są to osoby, które pozostały bez pomocy. Wskazała, że widełki
w uchwale odzwierciedlały rzeczywistość sprzed trzech lat i należy to ponownie

przeanalizować.

Pkt 8)
Interpelacji i zapytań radnych nie przedłożono.

Pkt 9)
W wolnych glosach i wnioskach:

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Gminy Skoki Wiesława Surdyk-Fertsch
Odczytała treść podziękowań od Świetlicy Terapeutycznej w Skokach.

Pkt. 10)
Ze względu na wyczerpanie dziennego porządku obrad sesji i dyskusji Przewodniczący Rady
Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa obrady LX sesji Rady Miejskiej Gminy w Skokach
zamknął dnia 22 czerwca 2023 r. o godz.17.17.

Wiceprzewodnicząca Rady;

Miejskiej/^miny-Skpki/

(WM^a Surdyk-Fertsch)'
l Protokolant , /

(Darła Stoińska)
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